



**BILINGUAL LEARNERS OF VICTORIA SHANGHAI ACADEMY
EMBARK ON A NEW LEARNING JOURNEY IN TOP-NOTCH UNIVERSITIES
TO MAKE A BETTER WORLD**

Table: Overview of VSA's IB Diploma Programme 2023 Results

No. of students scored 43 + points	10
Pass rate	100%
Average Score	37.6
% of students scored 40 points or above	32%
% of students received the Bilingual Diploma	47.56%

(7 August 2023, Hong Kong) Victoria Shanghai Academy (VSA) is pleased to congratulate Class of 2023 for its impressive International Baccalaureate (IB) Diploma results this year. The cohort achieved a 100% pass rate and an average mean score of 37.6 to date. The 2023 cohort also has over 400 offers from universities around the world, including top institutions such as Stanford University, Pomona College, UCLA, and USC in the USA, University of Oxford, Durham University, Imperial College, and UCL in the UK, UBC and the University of Toronto in Canada, and both medical schools in Hong Kong.

Our Top Scorers' Stories

LIU, King Hay Keane (scored 44 points) has his plan on attending Imperial College London to study Biomedical Sciences as he is interested in the (more) theoretical side of human systems and organisms which will accentuate innovations in science. He credits VSA for building up his international mindedness with exposure to a globally-oriented culture shaping open-mindedness as well as the opportunities given by the school to pursue his interest, such as being able to represent the school in the Hong Kong contest of the International Biology Olympiad.

WANG, Ngai Yin Matthew (scored 44 points) will be studying Law with French Law at UCL. He credits that the IB programme has developed his critical, creative and transfer skills and his 12 years at VSA has encouraged him to build strong connection with other students and has help him push through the challenges in his DP studies and to become an outstanding individual. He is a recipient of the VSA Academic Excellence Scholarship 7 years in a row.

LEUNG, Pak Yu Angus (scored 44 points) will be pursuing his learning journey in CUHK Medicine. He credits the IB programme for making him frequently acquire knowledge independently outside and VSA has encouraged him to go beyond and given him the power



to become the best version of himself. He has been a recipient of VSA Academic Excellence Scholarship between 2019 and 2021.

JI, Yiqing (Imogene) (scored 44 points) is excited to begin her learning journey at HKU Medicine as she has a passion for helping people and enjoys challenging herself to learn difficult scientific concepts. During her tutoring service with Caritas and E-Concept Hong Kong, she developed an interest in communicating with those in need and understanding their circumstances. She credits VSA for its project-based learning approach and lively learning environment, which encouraged her to speak up and ask questions frequently. Through her years at VSA, she achieved her goal of improving her English communication skills.

WU, Zi Lok (Bobby) (scored 44 points) will embark on his learning journey in Stanford University in Liberal Arts and Sciences. He has a strong interest in sustainability.

KWOK, Jack (scored 43 points) will be pursuing his interest and studying civil engineering at Imperial College London in the UK. He credits the school for providing him with more than just knowledge and skills. It has allowed him to meet great friends who are able to encourage him to become a better person.

TERNES, Ainsley Lauren (scored 43 points) will embark on her learning journey at the University of Oxford to study Law. She credits VSA for equipping her with crucial critical thinking and research skills during her 12 years at the school and the unwavering support from the teaching team. She is a recipient of the VSA Academic Excellence Scholarship 7 years in a row.

SHUM, Y-Sheung (Emme) (scored 43 points) will embark on her studies in Law in the UK as she wishes to broaden her horizons by experiencing in a foreign country and meeting people with a different culture. She is a recipient of the VSA Academic Excellence Scholarship between 2016 and 2019 as well as 2020-2021.

CHAN, Cheuk Ki (scored 43 points) will begin his studies in Biochemistry in the University of Edinburgh and he credits his teachers and friends at VSA for giving him unwavering support. He has been a recipient of VSA Academic Excellence Scholarship between 2018 and 2021.

YE, Chengjun (Victor) (scored 43 points) will be studying Medicine at HKU. He credits all his teachers and classmates for their support which helped achieve his goals.



Student Pathways At a Glance

VSA's Head of Academy Dr. Maggie Koong says of this year's IB graduates, "This school year has been an exciting new start as we resume normalcy after the past 3 years of challenging circumstances due to the COVID-19 pandemic. Despite the obstacles of the last few years, our Class of 2023 persevered and demonstrated resilience, dedication and hard work. They have shown us that with a positive attitude and a growth mindset, we can overcome any challenges that come our way. Looking at high scorers, we have students who aspire to bring excellence and dedication to their studies and practice of medicine in Hong Kong, future biomedical engineers and genetic scientists, Fine Arts and Game Design students, and legal scholars.

VSA celebrates the diverse talents and interests of all its students and could not be prouder of their achievements. VSA's faculty of 190 has always joined in the mission to help our students value themselves and others, strive to be the best they can be and act to make a better world. It fills me with great pride to see the graduates of our Class of 2023 taking on ambitious and meaningful paths for their future. Most of these graduates have been a part of the VSA family for over a decade, and I feel privileged and honored to witness their continuous growth into bilingual learners who are passionate, healthy, accomplished, and engaged with the global community."

VSA's graduating class are well equipped to establish themselves as global transnationals as they go out into top universities around the globe, including

- | | |
|---------|--|
| UK: | <ul style="list-style-type: none">● Oxford University● Imperial College London● London School of Economics and Political Science, University of London● King's College London● University College London● RVC, University of London● Durham University |
| US: | <ul style="list-style-type: none">● Parsons, The New School● Pomona College● Stanford● UCLA● University of Southern California● University of Washington, Seattle● University of Wisconsin, Madison |
| Canada: | <ul style="list-style-type: none">● University of Toronto● University of British Columbia |



滬江維多利亞學校
VICTORIA SHANGHAI ACADEMY



- Australia & New Zealand:
- University of Sydney
 - University of New South Wales
 - University of Auckland
- Hong Kong:
- The University of Hong Kong
 - The Chinese University of Hong Kong
 - The Hong Kong University of Science and Technology

-End-



Ten VSA students scored 43+ point.



滬江維多利亞學校
VICTORIA SHANGHAI ACADEMY



VSA Class of 2023 achieved a 100% pass rate with a mean score of 37.6 in the IB Diploma Exam.



滬江維多利亞學校雙語菁英獲頂尖學府取錄
致力成就更美好將來

表：滬江維多利亞學校 2023 年國際文憑(IB)成績概覽

取得 44 分 (榜眼) 及 43 分 (探花)	10
及格率	100%
平均分	37.6
取得 40 分以上學生百分比	32%
獲頒雙語文憑學生百分比	47.56%

(2023 年 8 月 7 日，香港時間) 滬江維多利亞學校 (VSA) 祝賀 2023 年畢業生，於國際文憑 (IB) 取得佳績。儘管今年年初社會逐漸復常，學習旅途仍充滿挑戰，但 VSA 學生仍然取得佳績，及格率達到 100%，平均分為 37.6。

本屆畢業生也收到來自世界各地 400 多所大學的錄取通知，包括美國的史丹佛大學、波莫納學院、加州大學洛杉磯分校和南加州大學，英國的牛津大學、杜倫大學、倫敦帝國學院和倫敦大學，加拿大的卑詩大學及多倫多大學，以及香港的兩所醫學院。

同學們的分享

廖敬熙 (Keane) (得分 44 分) 計劃前往倫敦帝國學院攻讀生物醫學科學，因為他對人體系統和生物體的理論方面十分感興趣，這將強調科學創新。他感謝 VSA 培養了他的國際化思維，讓他在全球一體化的環境中抱有開放思維，學校亦提供不同的機會讓他追求興趣，例如代表學校參加香港賽區的國際生物奧林匹克競賽。

王毅賢 (Matthew) (得分 44 分) 將在倫敦大學學院攻讀法律和法國法律。他認為 IB 課程培養了他的批判思維、創造力及轉換能力，而他在 VSA 的 12 年裡，他與同學建立了深厚的聯繫，幫助他克服國際文憑學習中的挑戰，成就他的傑出表現。王同學是 VSA 卓越學術獎學金的連續七年得主。

梁珀瑜 (Angus) (得分 44 分) 將在香港中文大學醫學院展開全新的學習之旅。他感謝 IB 課程讓他經常於課外學習新知識，而 VSA 更鼓勵他超越自我，讓他成就最好的自己。梁同學於 2019 年至 2021 年期間獲得 VSA 卓越學術獎學金。

紀亦青 (Imogene) (得分 44 分) 樂於助人，並喜歡挑戰自我，學習艱深的科學概念，因此她對開始在香港大學醫學院的學習旅程感到興奮。在香港明愛和 E-Concept Hong Kong 的擔任



義工期間，她對與有需要的人溝通和了解他們產生了強烈的興趣。她感謝 VSA 的專題式學習方法和生動的學習環境，激勵她經常發言和提問。讓她成功提高了英語溝通技巧。

胡子樂 (Bobby) (得分 44 分) 將在美國史丹佛大學修讀文理學科。胡同學對可持續發展非常感興趣。

李亦滢 (Ainsley) (得分 43 分) 即將展開她在牛津大學的法學學習之旅。她感謝 VSA 在她的 12 年小學及中學生涯中讓她培養出重要的批判思維及研究技能，而教學團隊的無限量支持亦造就了她的成就。李同學連續七年獲得 VSA 卓越學術獎學金。

郭行軒 (Jack) (得分 43 分) 將於英國倫敦帝國學院攻讀土木工程，繼續追求他的興趣。他感謝學校不僅提供知識和技能，還讓他認識了能鼓勵他不斷追求卓越的摯友。

沈懷雙 (Emme) (得分 43 分) 將前往英國修讀法律。因為她希望通過體驗海外生活和認識不同文化的人士以拓闊自己的視野。她曾獲得 2016 年至 2019 年以及 2020-2021 年度的 VSA 卓越學術獎學金。

陳卓其 (Cheuk Ki) (得分 43 分) 將在愛丁堡大學開展他的生物化學學習之旅。他感謝 VSA 的老師和朋友們給予他無限的支持。他曾獲得 2018 至 2021 年度的 VSA 學術卓越獎學金。

叶承浚 (Victor) (得分 43 分) 將在香港大學攻讀醫學。他感謝所有老師和同學的支持，這幫助他實現自己的目標。

同學升學概覽

VSA 總校長孔美琪博士對今屆畢業生感到十分自豪：「今個學年實在令人興奮，在經歷了過去三年因新冠疫情而帶來的挑戰後，社會慢慢恢復正常。儘管仍有不少障礙，今屆同學們憑着堅毅不屈的精神，展現了高度的堅忍、不斷的努力及全力以赴的態度。他們讓我們感受到，只要懷着正面積極的態度和不斷求進的心態，就能面對並克服任何困難或挑戰。看著考獲高分的同學們，有立志追求卓越和為社會貢獻的未來醫科生、未來的生物醫學工程師和基因科學家，美術和遊戲設計學生及法律學者。他們都不斷努力追求自己的理想，讓人感到十分鼓舞。」

VSA 鼓勵學生發展多方面的才華和興趣，我們對他們的成就感到雀躍。我們有 190 名教職員，一直致力幫助學生珍視自己 and 他人，追求卓越，為創造更美好的世界而努力。我很自豪地看到我們的畢業生滿懷大志，充滿抱負，為着自己的目標努力向前邁進。今屆大多數畢業生與我們在一起度過超過 12 個寒暑，我非常榮幸能看到他們不斷成長，成為樂學進取、身心健康、學有所成的，擁有全球視野的雙語學習者。」



VSA 畢業生已作好準備，走向全球各頂尖大學展開全新階段的學習之旅，學府包括：

- 英國：
- 牛津大學
 - 倫敦帝國學院
 - 倫敦政治經濟學院, 倫敦大學
 - 倫敦國王學院
 - 倫敦大學學院
 - 皇家獸醫學院, 倫敦大學
 - 杜倫大學

- 美國：
- 帕森設計學院
 - 波莫納學院
 - 史丹佛大學
 - 加州大學洛杉磯分校
 - 南加州大學
 - 華盛頓大學
 - 威斯康辛大學麥迪遜分校

- 加拿大：
- 多倫多大學
 - 卑詩大學

- 澳洲及
紐西蘭：
- 悉尼大學
 - 新南威爾斯大學
 - 奧克蘭大學

- 香港：
- 香港大學
 - 香港中文大學
 - 香港科技大學

- 完 -



滬江維多利亞學校 (VSA) 於國際文憑(IB)共誕生十名榜眼及探花 (得分 44 分及 43 分)。



滬江維多利亞學校 (VSA) 於國際文憑(IB)取得佳績，及格率達到 100%，平均分為 37.6。